

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, FEBRUARY 27, 1973.

(3)

[Text]

The Standing Committee on National Resources and Public Works met at 9:40 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Hymmen, presiding.

Members present: Messrs. Andre, Balfour, Bawden, Blais, Douglas, Ethier, Gendron, Harding, Hopkins, Hymmen, Lajoie, Mazankowski, McRae, Paproski, Ritchie, Rompkey, Rooney, Schumacher, Stevens and Woolliams.

Appearing: The Honourable Donald S. Macdonald, Minister of Energy, Mines and Resources.

Witnesses: From the National Energy Board: Dr. R. D. Howland, Chairman; Mr. J. G. Stabback, Member; Mr. F. M. Angebrandt, Assistant Director (Oil and Gas), Engineering Branch.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference relating to the Annual Report of the Department of Energy, Mines and Resources. (*See Minutes of Proceedings of Tuesday, February 15, 1973, Issue No. 1*)

On motion of Mr. Woolliams, it was agreed that a Corrigendum containing certain editorial changes to the evidence printed in Issue No. 1 of the Committee's Minutes of Proceedings and Evidence, and read into the record of this day's meeting, be printed in this day's Minutes of Proceedings and Evidence.

The Minister and Dr. Howland made statements.

The Minister and the witnesses were questioned.

And questioning continuing;

Mr. Woolliams proposed to move,—That all reports in accordance with subsections 22 (1), (2) and (3) of the National Energy Board Act and, in particular all reports in reference to the reserves and transportation and any other matter material to production, reserves and export of crude petroleum and natural gas requested by the former Ministers of Energy, Mines and Resources from the National Energy Board, the Honourable J. J. Greene, the Honourable Otto Lang and the present Minister the Honourable Donald S. Macdonald, be now produced as evidence before this Committee and therefore tabled.

And debate arising as to the admissibility of the said proposed motion;

Mr. Blais moved,—That this Committee do now adjourn.

And the question being put on the said motion, it was negated on the following division: YEAS: 7; NAYS: 9.

By unanimous consent, Mr. Woolliams withdrew his motion.

Mr. Woolliams moved,—That the Committee request that reports in accordance with subsections 22 (1), (2) and (3) of the National Energy Board Act and, in particular, all reports in reference to the reserves and transportation and any other matter material to production, reserves and export of crude petroleum and natural gas requested by the former Ministers of Energy, Mines and Resources from the National Energy Board, the Honourable J. J. Greene, the Honourable Otto Lang and the present Minister the Honourable Donald S. Macdonald now be made available as evidence before this Committee and therefore tabled.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 27 FÉVRIER 1973

(3)

[Traduction]

Le Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics se réunit aujourd'hui à 9 h. 40 sous la présidence de M. Hymmen.

Membres présents: MM. Andre, Balfour, Bawden, Blais, Douglas, Ethier, Gendron, Harding, Hopkins, Hymmen, Lajoie, Mazankowski, McRae, Paproski, Ritchie, Rompkey, Rooney, Schumacher, Stevens et Woolliams.

Comparait: L'honorable Donald S. Macdonald, ministre de l'Énergie, des Mines et des Ressources.

Témoins: De l'Office national de l'énergie: MM. R. D. Howland, président, J. G. Stabback, membre et F. M. Angebrandt, directeur adjoint (pétrole et gaz), Direction du génie technique.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi relatif au Rapport annuel du ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources. (*Voir procès-verbal du mardi 15 février 1973, fascicule n° 1.*)

Sur motion de M. Woolliams, il est convenu qu'un correctif comprenant certains changements dans la rédaction des témoignages imprimés dans le fascicule n° 1 du procès-verbal et des témoignages et inscrit au compte rendu officiel de la présente séance soit imprimé dans les procès-verbaux et témoignages de ce jour.

Le ministre et M. Howland font des déclarations.

Le ministre et les témoins répondent aux questions.

Et au cours de la période des questions,

M. Woolliams propose,—Que tous les rapports concernant les paragraphes 22 (1), (2) et (3) de la loi sur l'Office national de l'énergie et en particulier tous les rapports relatifs aux réserves et au transport ainsi que toute autre documentation sur la production, les réserves et l'exportation du pétrole brut et du gaz naturel réclamés par les anciens ministres de l'Énergie, des Mines et des Ressources à l'Office national de l'énergie, par l'honorable J. J. Greene, l'honorable Otto Lang et le ministre actuel, l'honorable Donald S. Macdonald, soient produits comme témoignage devant le comité et donc déposés.

Et on entreprend le débat sur la recevabilité de ladite motion;

M. Blais propose,—Que le comité suspende ses travaux.

Ladite motion est mise aux voix et elle est rejetée par 7 voix contre 9.

Par consentement unanime, M. Woolliams retire sa motion.

M. Woolliams propose,—Que le Comité demande que les rapports concernant les paragraphes 22 (1), (2) et (3) de la loi sur l'Office national de l'énergie et en particulier tous les rapports concernant les réserves et le transport ainsi que toute autre documentation sur la production, les réserves et l'exportation du pétrole brut et du gaz naturel réclamés par les anciens ministres de l'Énergie, des Mines et des Ressources à l'Office national de l'énergie, par l'honorable J. J. Greene, l'honorable Otto Lang et le ministre actuel, l'honorable Donald S. Macdonald, soient présentés comme témoignage devant le comité et donc déposés.